

## Referat af kredsbestyrelsesmødet i Kreds 13 Sydfyn Onsdag d. 26. Februar 2020 kl. 19.00

Mødet holdtes i Trente Mølle på adressen: Trentevej 7 - mit telefon-nummer er : tlf. 2293 8110 og mail [mmjarkitekt@gmail.com](mailto:mmjarkitekt@gmail.com) hvis I har afbudstanker

*Afbud fra Erik Ehmsen og Per Frank*

### Dagsorden:

1. Godkendelse af referatet fra det sidste møde, - d. 22. januar, - samt dagsordenen for dette møde. *Der tilføjes drøftelse af Øhavsstien på Langeland Her er så dagsordenen, - noget tidligere end ellers fordi jeg er på vej til Bruxelles til en spændende tur og snak med EL´s parlamentsmedlem, - og Greenpeace.*
2. Kommune-punktet med de væsentligste sager fra de enkelte kommuner taget fra mail-brevkassen, aviserne og andre kilder, - og I må MEGET gerne supplere:

Rækkefølge: **ASSENS – FAABORG-MIDTFYN – SVENDBORG – LANGELAND**

*Cykelmuligheder på Tåsinge, - Rabatterne er kørt op på de væsentligste veje og vi gør kommunen opmærksom på det, - måske bruger vi Jesper Kiel som sidder i udvalget- Jagt- og fredningsforholdene i Det Sydfynske Øhav, - er der noget nyt fra mødet tirsdag d. 21. januar ?Ja, - der er et Vildtreservatudvalg under Vildtforvaltningsrådet som tager sig af DOF´s meget omfattende forslag omkring indskrænkningen af sejladsforholdene Per. B følger sagen nøje - Workshop omkring Maritime Oplevelser d. 2. april, Der skal udarbejdes nye vandløbsregulativer på Langeland, er der andre steder i kredsen der noget sådant undervejs ? Claus og Erik sidder jo i vandrådene og Claus skal til et særmøde omkring lystfiskerinteresser ligesom han skal til Ærø og gennemgå vandløbene der. De øvre dele af vandløbene er ved at blive udtaget af regulativerne, men der er jo en offentlig høringsfase som vi i så fald skal udnytte*

*Stipproblemerne omkring Øhavsstien nord for Dageløkke skal tages op på Grønt Råds møde på Langeland ligesom stien nord for Lohals skal på bordet igen*

*Nina gennemgik Grønt råd Svendborgs dagsorden og fremhævede det kommende kommunale 500 ha skovprojekt nord for Svendborg, over 20-30 år, der er et borgermøde d. 11. marts, og der omtaltes et begreb "multifunktionel jordfordeling" som vi nok skal studere nærmere. Bo Egelund havde skrevet og telefoneret omkring et ønske om at Friluftsrådet skulle stå bag et krav om et ekstraordinært Rådsmøde omkring adgangsforholdene som ikke rigtig var behandlet som lovet som punkt 7 i dagsordenen, men vores holdning er at vi anbefaler at man tager punktet under et formøde til Grønt Råds studietur.*

3. **ALMENT** i alle kommunerne er Udlofningsmidler: Udlodning til "Vores Natur" til forskellige grupper, og der er ikke nogen nye ansøgninger i vores postkasse, - er det en fejl ?

*Der er tildelt Kassebølle friskoles Børnehus et nyt Grønt-Spire flag, Michael kontakter institutionen, Michael kontakter også headquarter omkring de mere principielle forhold omkring flagtildelingen, så kredsbestyrelsernes ansvarlige blive inddraget mere og bedre*

**Friluftsrådet Sydfyn omfatter Assens, Faaborg-Midtfyn, Langeland, Svendborg og Ærø Kommuner**



- 4.** Breve og tiltag, oplæg og aktiviteter fra bestyrelsen: **Fællestur** sammen med Nordfyn, - Arreskov sø, jeg har forespurgt Per Arne, *Det bliver i weekenden i slutningen af september*

**A**dgangsmødet sammen med DN, - hvor og hvornår skal det afholdes for den 23. april er der vist et møde omkring Shores, - evt. flyer som jeg trykker, spørg DN, - *Der stiles stadig efter de to datoer den 16. og 24. april* **S**helterrapport fra SDU medsendes, spændende, - **B**iblioteksoversigt - interessant, - medsendes så I kan bruge den i andre sammenhænge.

- 5.** Det centrale niveau Friluftsrådet i forhold til Kreds 13 Sydfyn:

**K**redsrepræsentantskabsmødet, - kommer alle? Traktement? Beretning og indlæg, er der nogen der gerne vil sige noget? *Michael skriver beretning og køber ind, og vi holder et Kredsbestyrelsesmøde klokken 18-* Friluftsrådets udkast til en naturpolitik, har I nogle input ? Michael tager til mødet i Kbh.. som NOAH-foreningsrepræsentant- **K**irsten Østerbye er flyttet fra headquarter, - **S**und i naturen, - læs stort et opslag fra Friluftsrådet d. 6. februar

- 6.** **N**æste møde *Er klokken 18 den 10. marts*

- 7.** **E**ventuelt *Vi drøftede vandløbenes hydrauliske forhold og det foresloges at vi måske skulle komme med løsninger der tilgodeså vandføringen både om sommeren og om vinteren, - og sammenholdt det med "parkeringsmuligheder" for vandet i form af naturlige regulerede oversvømmelser eller om man decideret skulle investere i rørlagte eller gravede "bypass" så vandet kunne løbe "udenom"*

*Håber at I vil tage godt imod dette referat*

Hilsen til Jer alle fra  
Michael Martin Jensen  
Kredsformand for Friluftsrådet Sydfyn kreds 13

Mail: [mmjarkitekt@gmail.com](mailto:mmjarkitekt@gmail.com)  
Kredsmail : [sydfyn@friluftsradet.dk](mailto:sydfyn@friluftsradet.dk)